
1. Konsernivalvonta ja -johtaminen 

Tarkastuslautakunta pitää merkittävänä, että toiminnan kulut on pystytty kattamaan 
omarahoituksella ja se on pitkällä aikavälillä toteutunut erinomaisesti. Vuokra-asunnoissa on 
tehty riskienarviointia, joka tuo esille selvät kehittämiskohteet tulevaisuudessa 

Ylivieskan Vuokra-asunnot Oy:n riskienarvioinnissa esille noussut opiskelija-asuntojen 
vuokrakysynnän lasku tai loppuminen on tunnistettu konserniohjauksessa. Kaupunginhallitus on 
ohjannut vuokrataloyhtiötä suuntaamaan vuokra-asuntotarjontaa kysynnän mukaisesti. Ylivieskan 
kaupunginvaltuusto on päättänyt myöntää 15.4.2024 § 23 päätöksellään enintään 3 miljoonaan euron 
lainan Saimankadun uudisrakennushankkeita varten.  

 

Tarkastuslautakunnan näkemyksen mukaan Jedun strategiassa mainitut haasteet ovat myös 
Ylivieskan kannalta merkittäviä, ja niihin voisi vielä lisätä toiminnan tiivistämisen ja 
keskittämisen. 

Koulutuskeskus JEDU:n opiskelutarjontaa ja koulutuskeskuksen organisaatiomuutosta on työstetty 
vuodesta 2023 lähtien. Viimeksi asiaa on käsitelty 31.10.2024 yhtymähallituksen kokouksessa. 
Ylivieskan kaupunginhallitus on ohjeistanut aktiivisesti Ylivieskan edustajia JEDU:n 
yhtymähallituksessa ja -valtuustossa.  

 

2. Hallintopalvelut 

Tarkastuslautakunta huomioi, ettei talousarviossa ja -suunnitelmassa ole asetettu 
tietohallinnolle/ICT-palveluille erillisiä tavoitteita, joten tavoitteiden toteutumista on vaikea 
arvioida. 

Tietohallinnon/ICT-palveluiden tavoitteiden asettamiseen tulee kiinnittää huomiota.  

 

Tarkastuslautakunta toteaa, että sairauspoissaolot ovat kasvaneet ja syy siihen on pitkittynyt 
koronapandemia. Tulossa olevassa uudessa henkilöstöstrategiassa sairauspoissaoloihin 
kiinnitetään huomiota ja henkilöstöä tuetaan tarpeen mukaan. 

Henkilöstöstrategia on hyväksytty ja käsitelty 7.10.2024 § 55 kaupunginvaltuuston kokouksessa. 
Strategian toimenpideohjelmassa on asetettu sairauspoissaoloihin liittyviä tavoitteita ja henkilöstön 
työhyvinvointiin liittyviä toimenpiteitä.  

 

Tarkastuslautakunta on huomioinut, että elinvoimapalveluiden toimintaa on kehitetty, mikä 
näkynee tulevaisuudessa elinvoimaisempana Ylivieskana. 

Elinvoimapalvelujen toimintaa on kehitetty muun muassa hanketoiminnan kautta, mutta myös 
viestintään on panostettu. Vuoden 2024 aikana elinvoimapalvelujen toiminnassa on jonkin verran 
näkynyt henkilöstöresurssin kohdentaminen TE-2024 -uudistuksen valmisteluun.  

 



Tarkastuslautakunta toteaa, että työmarkkinatuen kuntaosuus on laskenut selvästi vuodesta 
2021, mutta on edelleen huomattavan korkea. Suunta on hyvä ajatellen myös TE-palvelujen 
siirtymistä kuntien vastuulle 2025 alkaen. 

Työmarkkinatuen kuntaosuudet ovat kasvaneet marraskuusta 2023 alkaen. Syynä on hyvin pitkälti 
hyvinvointialue Pohteen kuntouttavan työtoiminnan palveluissa oleva vaje, mutta myös yleisen 
työllisyystilanteen heikentyminen. Vuoden 2025 alusta lähtien kunnille tulee entistä suurempi 
rahoitusvastuu työmarkkinatuesta.  

 

Vaikka suurin osa työhyvinvointikyselyyn vastanneista on suhteellisen tyytyväisiä työhönsä, 
kyselyn perusteella lähiesimiestyöhön ja sen kehittämiseen olisi tärkeää panostaa. 

Esihenkilötyötä on pyritty tukemaan jatkuvalla koulutuksella ja valmennuksella.  

 

Sisäinen valvonta ja riskien hallinta 

Tarkastuslautakunta arvioi, että sisäisen valvonnan ja riskienhallinnan yhteenveto on 
tilinpäätöksessä laadittu hyvin ja kattavasti. Tilinpäätös antaa riittävän kuvan sisäisen valvonnan 
ja riskienhallinnan järjestämisestä sekä keskeisistä riskeistä. Myös kaupungin yleinen kehitys on 
huomioitu riittävästi, ja tarpeellisiin toimenpiteisiin on ryhdytty.  

Kuntalain 7:39 §:n mukaan kaupungin hallituksen tulee huolehtia kaupungin sisäisestä 
valvonnasta ja riskien hallinnasta. Kaupunginhallitus on kokouksessaan 26.2.2024 merkinnyt 
tiedoksi toimialojen laatimat selonteot sisäisestä valvonnasta ja riskienhallinnasta sekä 
kokouspöytäkirjan liitteenä olevan yhteenvedon. Pöytäkirjasta ei käy ilmi kaupunginhallituksen 
kanta siihen, onko sisäinen valvonta ja riskienhallinta asianmukaisesti järjestetty. 
Tarkastuslautakunta suosittelee, että jatkossa kaupunginhallitus ottaisi vuosittain kantaa siihen, 
onko sisäinen valvonta, konsernivalvonta ja riskienhallinta asianmukaisesti järjestetty 

Kaupunginhallitus ottaa huomioon tarkastuslautakunnan näkemyksen tulevassa toiminnassaan.  


